
Som jeg har fortalt i tidligere numre af Folk & Fæ, blev Skårup Se-

minarium i foråret 2020 solgt til en privat bygherre, hvis plan det 

er at opføre seniorboliger på grunden.  

De daværende kommunale bestemmelser fastlagde brugen af om-

rådet  til offentlige formål (undervisning). Derfor krævede projek-

tet en række ændringer af den nuværende kommuneplan samt en 

ny lokalplan for området.  

I 20-21 fremlagde kommunen de forskellige planer for byggeriet; 

bebyggelsesgrad på grunden, højden på bygningerne, hvilke byg-

ninger, som bevaredes osv. (De tidligere indlæg med forslag, ret-

ningslinjer og dokumenter ligger på Folk & Fæ hjemmesiden under 

Lokalnyt—> Skårup Seminarium).  

I 2021 havde vi nabohøringer, kommunens efterfølgende besvarel-

ser m.m., indtil kommuneplanen blev ændret ved, at man lavede 

et tillæg til den eksisterende kommuneplan.  

En rum tid er nu gået uden at vi naboer har hørt mere til udform-

ningen af næste etape; lokalplanen for området. Jeg begyndte at 

undre mig over, om projektet helt var droppet eller stadig var undervejs. Derfor kontaktede jeg kommunen og 

fik opklaret flg: 

Den nye lokalplan kommer til nabohøring i løbet af sommeren, herefter går proceduren i gang igen og slutter 

med udarbejdelse af den endelige plan, som formodentlig først vil ligge klar til efteråret. Hvis alt går efter pla-

nen, vil bygherre derfor kunne igangsætte projektet i løbet af vinteren og måske reelt først til foråret.  

Som tæt nabo til parken, vil jeg fortsat følge projektet på nærmeste hold og skrive om det i bladet. 

Den fortsatte fortælling om:  

Skårup Seminarium, der bliver til seniorboliger 

- hvad er der sket, siden kommunen har vedtaget  

kommuneplanstillægget? 
Af Vibe Eriksen, nabo til seminariet 


